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Цель. Расчётным методом осуществлено моделирование теплообмена в
трубах с турбулизаторами для вязких теплоносителей при числах
Рейнольдса, характерных для ламинарного и переходного режимов
течения. Рассматривалось решение задачи о теплообмене для
турбулизаторов потока полукруглого поперечного сечения на основе
многоблочных вычислительных технологий, основанных на решении
факторизованным конечно-объёмным методом (ФКОМ) уравнений
Рейнольдса (замыкаемых для переходного режима при помощи модели
переноса сдвиговых напряжений Ментера) и уравнения энергии (на
разномасштабных пересекающихся структурированных сетках). Метод.
Расчёт проводился на базе теоретического метода, основанного на
решении факторизованным конечно-объёмным методом уравнений
Рейнольдса, замыкаемых для переходных режимов с помощью модели
переноса сдвиговых напряжений Ментера, и уравнения энергии на
разномасштабных пересекающихся структурированных сетках (ФКОМ).
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ОПИСАНИЕ НА АНГЛИЙСКОМ ЯЗЫКЕ:

 

MODELING OF THE FLOW AND HEAT EXCHANGE IN PIPES WITH
TABULATORS OF VISCOUS HEAT CARRIERS IN THE LAMINAR

REGION, AS WELL AS IN THE TRANSITION TO TURBULENT FLOW

LOBANOV I.E.1

1 Moscow Aviation Institute (National Research University), 4 Volokolamskoe
highway, Moscow 125993, Russia

 

Objective. Mathematical modeling of heat transfer in pipes with turbulators
for viscous heat carriers at Reynolds numbers characteristic of laminar and
transient flow regimes is carried out by the calculation method. The solution
of the heat exchange problem for semicircular cross-section flow turbulators
based on multiblock computing technologies based on the solution of the
Reynolds equations (closed for the transient mode using the Menter shear
stress transfer model) and the energy equation (on multi-scale intersecting
structured grids) by the factorized finite-volume method (FCOM) was
considered.

Method. The calculation was carried out on the basis of a theoretical method
based on the solution of the Reynolds equations, closed for transient modes
using the Menter shear stress transfer model, and the energy equation on
multiscale intersecting structured grids (FCOM), by a factorized finite-volume
method...
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